

ISI 收录期刊
《中国学术期刊影响因子年报》统计源期刊
《CAJ - CD规范》执行优秀期刊

ISSN 1003—5508
CN 51-1217/S

四川林业科技

**JOURNAL OF SICHUAN FORESTRY
SCIENCE AND TECHNOLOGY**

ISSN 1003-5508



02>

9 771003 550151

万方数据

第36卷
2015

1

四川林业科技

SICHUAN LINYE KEJI

2015 年 第 36 卷 第 1 期

目次

· 研究报告 ·

- 牡竹属新分类群及其它 易同培,李本祥,史军义,等(1)
西藏墨脱县小型兽类多样性研究 廖锐,郭光普,刘洋,等(6)
岷江干旱河谷不同植被恢复模式的适应性研究 唐小智,李德文,刘赞,等(11)

· 综 述 ·

- 土壤与竹子生态学效应的相关性研究进展 张红,张涛,邓东周,等(17)
捕食者气味成分研究及在放归中的应用 刘海彬,黄炎,刘洋,等(23)
彩叶植物呈色机理与影响花色苷因素研究进展 张潇,汪莹(28)

· 试验研究 ·

- 贮藏温度对峨眉山 4 种百合花粉生活力的影响 谢孔平,李策宏,李小杰,等(31)
桢楠多胚现象与多胚苗形态发育的研究 余道平,彭启新,胡庭兴,等(35)
光果西南杨带芽茎段的组培技术研究 代仕高,程秦明,贺维,等(38)
洪雅林场 3 种植被恢复模式下土壤理化性质的调查分析 董田建,程力,张学强(43)
魔芋种植对两种梨树林土壤养分的影响 兰吉萍,陈建国(48)
楠竹林施肥试验研究 刘立才,胡景容,孙成明(53)
火焰树山地造林密度试验初报 蒋玲,徐玉梅,胥佳,等(55)
盐源县土壤有效硼、铝含量及影响因素分析 江云,熊忠伟(58)

· 专题研究 ·

- 川西南石漠化现状调查及优良抗逆物种筛选研究 潘红丽,冯秋红,马文宝,等(62)
日本治山技术在石漠化防治中的推广应用探讨 鄢武先,张黎明,姜建军,等(65)
川西北防沙治沙试点示范工程成果巩固必要性分析 邓东周,鄢武先,武碧先,等(69)
气候变暖情境下华山松大小蠹在中国的潜在分布区预测 王茹琳,姜淦,王闫利,等(73)
基于模糊综合评价法的森林生态系统健康评价——以北川县自然保护区为例 樊建霞(79)
浅谈四川天保工程基层实施单位森林管护能力建设 冯凉,余波,冯彬(82)
大邑林权流转现状调查及改革建议 张维祥,余伟,邹波,等(85)

· 调查研究 ·

- 四川省野生岷江百合资源调查研究 潘红丽,汤欢,张利,等(90)
青海省湟水河流域湿地资源调查与评价 张应丰(94)
四川小寨子沟国家级自然保护区旅游资源调查、评价与开发对策 黄茜,张涛,邓东周,等(97)

· 专题讨论 ·

- 不同光照处理对绿萝生长发育的影响 陈燕玲,吴柳泳,柯沛强(102)
自贡城市古树名木的现状与保护对策 邓忠彬,江华,明春梅(104)
凉山州会东县森林防火现状及对策研究 张兴荣,胡定林,王俊元,等(107)
浅论城市动物园的未成年人生态道德教育及实践 陈红卫,王强,杨小仪,等(111)

· 实用技术

- 印度黄檀引种试验初报 陈艳彬,沙万友(114)

期刊基本参数:CN51-1217/S * 1979 * b * 16 * 116 * zh * p * ¥10.00 * 2400 * 29 * 2015-2

Journal of Sichuan Forestry Science and Technology

Vol. 36, No. 1, 2015

Contents

Research Reports

New taxa of *Dendrocalamus* Nees and other species YI Tong-pei, LI Ben-xiang, SHI Jun-yi, et al. (1)

Biodiversities of small mammals in Medôg County, Tibet of China LIAO Rui, GUO Guang-pu, LIU Yang, et al. (6)

A study of the adaptability of different vegetation restoration patterns in the arid valleys of the Minjiang River
..... TANG Xiao-zhi, LI De-wen, LIU Zan, et al. (11)

Summaries

The research progress on interactions between soil and the ecological effect of bamboo
..... ZHANG Hong, ZHANG Tao, DENG Dong-zhou, et al. (17)

A study of the composition of odours of predators and the application of research results in letting animals return to nature
..... LIU Hai-bin, HUANG Yan, LIU Yang, et al. (23)

Advans in researches on colour displaying mechanism of colour-leaf plants ZHANG Xiao & WANG Yin(28)

Experiments and Researches

Effects of storage temperature on pollen viability of four lily genotypes in Mount Emei ... XIE Kong-ping, LI Ce-hong, LI Xiao-jie, et al. (31)

Research on polyembryony of *Phoebe zhennan* and morphogenesis of its polyembryonic seedlings
..... YU Dao-ping, PENG Qi-xin, HU Ting-xing, et al. (35)

The tissue culture technique of stems with buds of *Populus schneideri* var. *tibetica* DAI Shi-gao, CHENG Qin-ming, HE Wei, et al. (38)

Investigation and analysis of soil physical and chemical properties by use of three kinds of vegetation restoration patterns
in Hongya Forest Station DONG Tian-jian, CHEN Li & ZHANG Xue-qiang(43)

Effects of konjack planting on soil nutrients in two kinds of pear plantations LAN Ji-ping & CHEN Jian-guo(48)

Research on tests of applying fertilizer to *Phyllostachys pubescens* forest LIU Li-cai, HU Jing-rong & SUN Cheng-ming(53)

A preliminary report on tests of mountain afforestation density of *Spathodea campanulata* JIANG Lin, XU Yu-mei, XU Jia, et al. (55)

Analysis of the content of available B and Mo in soil and their influence factors in Yanyuan County
..... JIANG Yun & XIONG Zhong-wei(58)

Researches on Special Topics

Investigation of the present situation of rocky desertification and screening of excellent resistance species in Southwest Sichuan
..... PAN Hong-li, FENG Qiu-hong, MA Wen-bao, et al. (62)

Discussion on popularization and application of afforesting mountains technology in the rock desertification control in Japan
..... YAN Wu-xian, ZHANG Li-ming, JIANG Jian-jun, et al. (65)

Analysis of the necessity of consolidating the achievements of the sand control projects in northwestern Sichuan
..... DENG Dong-zhou, Yan Wu-xian, WU Bi-xian, et al. (69)

Prediction of the potential distribution of *Dendroctonus armandi* in China WANG Ru-lin, JIANG Gan, WANG Yan-li, et al. (73)

Forest ecosystem health assessment based of fuzzy synthetic appraisal; taking the nature reserve in Beichuan County as an example
..... FAN Jian-xia(79)

A brief talk on management and protection ability of the natural protection project in Sichuan implemented by basic units
..... FENG Liang, YU Bo & FENG Bin(82)

An investigation on forest right eirculation status in Dayi County and some reform proposals
..... ZHANG Wei-xiang, YU Wei, ZHOU Bo, et al. (85)

Investigations and Researches

Survey study of *Lilium regale* resources in Sichuan Province PAN Hong-li, TANG Huan, ZHANG Li, et al. (90)

Investigation and evaluation of wetland resources in the Huangshui River valley in Qinghai Province ZHANG Ying-feng(94)

Investigation, evaluation and development strategy of tourism resources of Sichuan Xiaozhaizi Valley National Nature Reserve
..... HUANG Qian, ZHANG Tao, DENG Dong-zhou, et al. (97)

Monographs

Influences of different Illumination treatments on the growth of *Epipremnum aureum* CHEN Yan-lin, WU Liu-yong & KE Pei-qiang(102)

The present situation and protection strategy of old and famons trees in Zigong City
..... DENG Zhong-bin, JIANG Hua & MING Chun-mei(104)

The present situation and strategy of forest fir control in Huidong County of Liangshan Prefecture
..... ZHANG Xing-rong, HU Ding-lin, WANG Jun-yan, et al. (107)

A talk on ecological education and practice of persons under legal age in the urban animal garden
..... CHEN Hong-wei, WANG Qiang, YANG Xiao-yi, et al. (111)

Practical Technology

A preliminary report on itroduction tests of *Dalbrgia sissoo* CHEN Yan-bin & SHA Wan-you(114)

《四川林业科技》第八届编辑委员会

名誉主编:尹伟伦(工程院院士)

主 编:李荣伟

副主编:王金锡 宫 燕 杨灌英 王 莉(常务)

编 委:(按姓氏笔划为序)

马明东 王 刚 龙汉利 石 锐 毕慧泉(澳大利亚) 向成华 刘 庆
刘广兵 刘 波 刘兴良 张 健 张江陵 张 立(美国) 吴春艳
李国辉 李映平 杨佐忠 陈先林 周立江 郭洪英 慕长龙 赵晓云
费世民 胡庭兴 曹昌楷 黎治福

美 编:邓继成

JOURNAL OF SICHUAN FORESTRY SCIENCE AND TECHNOLOGY

四 川 林 业 科 技

(双月刊·公开发行)

(1979年创刊)

JOURNAL OF SICHUAN FORESTRY

SCIENCE AND TECHNOLOGY

(Bimonthly, Openly distributed)

(Started in 1979)

主管 四川省林业厅
主办 四川省林学会
四川省林业科学研究院
主编 李荣伟
编辑 《四川林业科技》编辑部
(中国 成都 星辉西路18号 邮编610081)
2015年第1期(总第162期)
出版 2015年2月
印刷 成都蜀通印务有限责任公司

Administered by Sichuan Forestry Department
Sponsored by Sichuan Forestry Society and Sichuan Academy of Forestry
Editor in chief: LI Rong-wei
Edited by Editorial Department of "Journal of Sichuan Forestry Science and Technology"
(18 XinhuiXilu, Chengdu 610081, China)
No.1(Total No.162),2015
Publishing Date:Feb., 2015
Printed by Shutong Printing Service Co.Ltd.,Chengdu,China

广告经营许可证号:5100004001007

E-mail:scslxh2004@163.com

Tel.No.(028)83220733

定价:10.00元